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Komisji Gospodarki (nr 43)
3 stycznia 2013 r.
Komisja Gospodarki, obradująca pod przewodnictwem posła Wojciecha 
Jasińskiego (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2013 r.,
– wniosek o powołanie Podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia posel-
skiego projektu ustawy o zmianie ustawy – Prawo energetyczne oraz niektó-
rych innych ustaw (druk nr 946).

W posiedzeniu udział wzięli: Tomasz Tomczykiewicz sekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki 
wraz  ze współpracownikami, Maciej Bando wiceprezes Urzędu Regulacji Energetyki, Jarosław 
Wiśniewski naczelnik wydziału w Departamencie Rynków Rolnych Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi, Sławomir Stoliński doradca prawny w Najwyższej Izbie Kontroli oraz Andrzej Nehrebecki 
ekspert PSE Operator. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Anna Ornat, Katarzyna Gadecka oraz 
Igor Amarowicz – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

W posiedzeniu udział wzięli lobbyści: Michał Motylewski i Zbigniew Stasiak prawnicy z Kancelarii 
Prawniczej Salans D. Oleszczuk Sp. k.

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Szanowni państwo, otwieram pierwsze posiedzenie Komisji w 2013 r. Składam wszystkim 
państwu życzenia, abyśmy pracowali dobrze, wydajnie, kulturalnie, tak jak to w tradycji 
tej Komisji było. Życzenia kieruję także pod adresem pracowników Kancelarii Sejmu. 
Porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia przewiduje rozpatrzenie projektu planu 

pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2013 r. oraz rozpatrzenie wniosku 
o powołanie  podkomisji  nadzwyczajnej  do rozpatrzenia  poleskiego  projektu  ustawy 
o zmianie ustawy – Prawo energetyczne oraz niektórych innych ustaw, druk 946.
Zaczniemy od pkt. 1. Szanowni państwo, przedstawiamy państwu plan pracy Komisji. 

Chcę też na początku powiedzieć, że jest propozycja powołania nowej podkomisji, która 
zajmowałaby się nowymi technologiami, ale troszeczkę szerzej, zważywszy, że istnieje 
już specjalna Komisja. Szanowni państwo, tryb jest taki, że musimy to dobrze uzasadnić 
Prezydium Sejmu, które musi wyrazić zgodę. Dobrze byłoby zrobić to tak, aby nie dać 
mu pretekstu do pochopnej odmowy. Rozmawiałem z panią posłanką Nykiel, która pod-
jęła się przygotowania takiej propozycji. Niezwłocznie po jej przygotowaniu – bo do tego 
wystarczy tylko podpis przewodniczącego – złożę ją i po ewentualnym uzyskaniu zgody 
Prezydium Sejmu, przystąpimy do powołania podkomisji. Jeśli chodzi o pewne tech-
niczne wymogi dotyczące tego pisma,  to proszę panią posłankę Nykiel o konsultacje 
ze mną, bądź z sekretariatem Komisji. 
Przedstawiamy państwu plan pracy. Są tu zamieszczone pewne poselskie projekty 

ustaw. Nie wiem, czy jest pan poseł Jaki? Pytam o to, bo swego czasu prosił, aby omó-
wić opóźnienia w budowie terminala. Wówczas pana posła jeszcze nie było w składzie 
naszej Komisji. Sprawa polega na tym, że Najwyższa Izba Kontroli przeprowadza swoje 
badania, po ukazaniu się jej informacji włączymy ten temat do naszych prac. Nie wiemy 
jednak, kiedy ta kontrola się skończy, więc teraz trudno zaplanować termin, w którym 
ten temat mógłby być przez Komisję omawiany.
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Szanowni państwo, przedstawiam projekt planu, państwo mają go przed sobą. Proszę 
o dyskusję i ewentualne uwagi. Proszę bardzo, panie pośle.

Poseł Arkadiusz Litwiński (PO):
Mam pytanie bez skonkretyzowanej propozycji. Czy pan przewodniczący,  lub prezy-
dium, przewiduje jakąś okazję do tego, aby w sposób niekoniecznie związany z projektem 
ustawy, ale z analizą założeń do projektów ustaw, zająć się kwestią zamówień publicz-
nych, albo niezbędnymi w tym zakresie uproszczeniami – tak to nazwę.

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Prośba o zgłaszanie propozycji została przedstawiona wszystkim posłom. Te propozy-
cje, które spłynęły, staraliśmy się uwzględnić. Oczywiście nic nie stoi na przeszkodzie, 
aby zwołać dodatkowe posiedzenia. Jednak trzeba powiedzieć szczerze, że, jeśli wpłyną 
projekty ustaw, które są zapowiadane, to do planu dojdzie nam kilka rzeczy. Nie wiemy, 
co będzie. Panie pośle, jeśli jest taka propozycja, taka wola, to można to włączyć.

Poseł Arkadiusz Litwiński (PO):
Może zrobimy to w trakcie prac, zależnie od rozwoju wypadków. Tak?

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy są następne zgłoszenia? Tak, panie marszałku?

Poseł Ludwik Dorn (SP):
Rzecz jest takiej wagi, że powinna stanąć nie tylko na podkomisji ds. energetyki, ale 
i na posiedzeniu Komisji. Może po tym, jak zajmie się ową kwestią podkomisja ds. ener-
getyki, odbyłoby się posiedzenie Komisji, podczas którego dokonalibyśmy pewnego pod-
sumowania zamierzeń inwestycyjnych, inwestowania w energetykę i w przesył, ponie-
waż, jak się na to patrzy, to rodzi się podejrzenie, że to w żaden sposób się „nie dopina”. 
Innymi słowy, chodzi o to, że tych różnych zamierzenia i planów nie da się pogodzić, 
o czym niektórzy istotni przedstawiciele branży mówili – na przykład: albo „łupek”, albo 
atom. Innymi słowy, chodziłoby o to, by Komisja wyrobiła sobie pogląd w kwestii, co jest 
możliwe, a co nie, i dokonała takiego przeglądu, bo to jest zupełnie zasadnicza sprawa.

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Przepraszam, zapomniałem powitać pana ministra Tomczykiewicza. Jestem troszkę 
przyzwyczajony do tego, że pan minister jest w naszym gronie. Przepraszam. Jak pan 
minister ustosunkowuje się do tej wypowiedzi, bo to musiałby być materiał bardzo rze-
telnie przygotowany przez ministerstwo. 

Poseł Ludwik Dorn (SP):
I przez ministra skarbu państwa też.

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Proszę bardzo, panie ministrze.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki Tomasz Tomczykiewicz:
Oczywiście,  jeśli chodzi o inwestycje w moce, to dotyczy to Ministerstwa Skarbu Pań-
stwa. My jesteśmy odpowiedzialni za przesył, ale, oczywiście, jeśli będzie wola Wysokiej 
Komisji, aby takie sprawozdanie, takie plany i możliwości pokazać, to z pewnością oba 
ministerstwa przygotują się do tego.

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Panie marszałku, może porozmawialibyśmy o tym obaj  i po dopracowaniu koncepcji, 
zwrócilibyśmy się do ministerstw o odpowiednie materiały. Chodzi mi o to,  żebyśmy 
ustalili kształt tych oczekiwań – jak pan to widzi, jak to widzi Komisja. Rzecz w tym, 
by materiały miały pewien profil tematyczny, który da nam odpowiednią kanwę do dys-
kusji. Wówczas zrobimy posiedzenie w dodatkowym terminie, dobrze? Dziękuję bardzo, 
uznajmy, że ta sprawa tak zostanie załatwiona. Czy są jeszcze inne głosy?
Szanowni panstwo, czy mogę w tradycyjny u nas sposób uznać, że jeśli nie ma sprze-

ciwu, to oznacza to, że Komisja przyjmuje załączony plan,  jako plan pracy? Dziękuję 
bardzo. Plan pracy został przyjęty. 
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Przystępujemy do realizacji pkt. 2. Szanowni państwo, uprzejmie informuję, że pierw-
sze czytanie poselskiego projektu ustawy o zmianie ustawy – Prawo energetyczne oraz 
o zmianie niektórych innych ustaw, druk nr 946, odbyło się na plenarnym posiedzeniu 
Sejmu trzy tygodnie temu. Jest propozycja, aby do rozpatrzenia tego projektu powołać 
podkomisję. Czy ktoś oponuje przeciw tej propozycji? Nie słyszę. Proszę kluby poselskie 
o podawanie kandydatur. Pan minister, proszę.

Sekretarz stanu w MG Tomasz Tomczykiewicz:
Jeśli można, to chciałbym coś powiedzieć w sprawie kandydatów. Będzie prośba, a myślę 
że taka  jest też wola przewodniczącego, aby podkomisja mogła pracować podczas tej 
dwutygodniowej przerwy. Chodzi o to, aby zgłosiły się do pracy w podkomisji te osoby, 
które w tym czasie będą dostępne, nie zaplanowały wyjazdów, bo inaczej tylko przewod-
niczący prowadziłby posiedzenia podkomisji. Wiemy, że ta ustawa ma sprostać wyma-
ganiom dyrektyw unijnych, chcielibyśmy zakończyć  jej procedowanie w parlamencie 
na posiedzeniu za dwa tygodnie. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dobrze.  Ze strony Platformy Obywatelskiej mam kandydatury: Antoniego Mężydły, 
Andrzeja Czerwińskiego, Tomasza Nowaka, Artura Gierady i Krzysztofa Gadowskiego.
Ze strony Prawa i Sprawiedliwości: pana Piotra Naimskiego, pana Leonarda Krasul-

skiego, i pana Grzegorza Tobiszowskiego.
Ze strony SLD jest pan poseł Olejniczak.
Proszę bardzo – Klub Ruch Palikota. Proszę o zgłoszenie. 

Poseł Jan Cedzyński (RP):
Poseł Jacek Najder.

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Pan poseł Jacek Najder. Czy PSL zgłasza kandydaturę?

Poseł Edmund Borawski (PSL):
Poseł Borawski.

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Pan poseł Borawski. Czy są jeszcze jakieś kandydatury?

Poseł Ludwik Dorn (SP):
Jeszcze jest jedna.

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Przepraszam pana marszałka. Pan poseł, pan marszałek Dorn. Czy są jakieś dodatkowe 
propozycje? Nie ma.
Szanowni państwo, czy jest sprzeciw wobec powołania podkomisji w następującym 

składzie, posłowie: Antoni Mężydło, Andrzej Czerwiński, Tomasz Nowak, Artur Gierada, 
Krzysztof Gadowski, Piotr Naimski, Leonard Krasulski, Grzegorz Tobiszowski, Jacek 
Najder, Cezary Olejniczak, Ludwik Dorn i Edmund Borawski?
Nie ma sprzeciwu, wobec tego stwierdzam, że Komisja powołała podkomisję w wymie-

nionym przed chwilą składzie. Po zakończeniu posiedzenia, proszę członków podkomisji 
o podejście do stołu prezydialnego. Dokonamy ukonstytuowania podkomisji.
Szanowni państwo, wobec wyczerpania porządku obrad, zamykam posiedzenie Komisji. 


